
 

فرماندار قزوین با پابند آزاد شد 
استاندار قزوین گفت: طبق اطلاعاتی که دستگاه های 
امنیتی احصا کرده و اطلاع داده اند، نفر اولی که در شرکت 
رضایت خودروی طراوت نوین سرمایه گذاری کرده بیش از 

۸۰۰ میلیارد تومان سود گرفته است. 
محمد مهدی اعلایی استاندار قزوین در نشست پرسش 
و پاسخ دانشجویان با استاندار قزوین که در محل سالن 
اجتماعات علامه رفیعی دانشگاه آزاد اسلامی واحد قزوین 
برگزارشد به سوالات دانشجویان پاسخ داد.  او در ادامه عنوان 
کرد: اسلامی صدر به دلیل حساسیت به فساد در دوران قبل 
از تصدی فرمانداری قزوین محکوم شده بود. با پیگیری های 
انجام شده در سطح ملی و استانی فرماندار قزوین با پابند 

الکترونیکی آزاد شد. 
استاندار قزوین عنوان کرد: تاکنون شخصی را برای 
تصدی پست فرمانداری شهرستان قزوین منصوب نکرده 
و تصمیمات بر این است تا تعیین تکلیف نهایی موضوع 

فرماندار اسبق شخصی را برای این سمت برنگزینیم. 
او افزود: از جامعه دانشجویی فساد ستیز و عدالتخواه 
و انقلابی کشور جهت پیگیری این پرونده کمال تشکر را 
داریم. نماینده عالی هیات دولت در استان قزوین در ادامه 
تاکید کرد: از مجموعه دستگاه قضایی کشور و استان قزوین 

درخواست کمک جهت حل این مشکل را داریم. 

درِ شورای مراغه را قفل و زنجیر کردند
اعضای شورای شهر مراغه برای انتخاب سرپرست 
شهرداری این شهر دچار اختلاف نظر هستند و این شهر 
در این دوره مدیریت شهری ۶ شهردار برای خود دیده 
است؛ همین ماجرا و تغییرات متعدد باعث شده تا تعدادی 
از کارکنان شهرداری مراغه درِ ساختمان شورا را امروز قفل 

و زنجیر کردند.  
شورای شهر مراغه از اردیبهشت ماه سال جاری با عزل 
شهردار دچار اختلاف شده اند و در این مدت سه سرپرست 

را برای شهرداری مراغه معرفی کرده اند.  
در آخرین این موارد، گویا اعضای شورای شهر مراغه شب 
گذشته سرپرستی را که ۲۱ روز قبل معرفی کرده بودند عزل 
و نفر جدیدی را برای سرپرستی شهرداری مراغه معرفی 
کردند.  به دنبال این اقدام کارکنان شهرداری دیروز در 

اقدامی درِ شورا را به قفل و زنجیر کشیدند.  
کارکنان شهرداری پس از قفل در شورا با تجمع در سالن 
اجتماعات شهرداری خواستار رسیدگی مسئولان شهرستان 
و استان به این موضوع شدند و با امضای طوماری به استاندار 
آذربایجان شرقی خواستار حل مشکل ۷ ماهه شورای شهر 
شدند. موضوع انتخاب سرپرست جدید برای شهرداری 

مراغه، اما در بین اعضای شورا نیز محل اختلاف است. 

پلمب ۱۴۸ بنگاه مشاور در گلستان
مدیرکل راه و شهرسازی استان گلستان گفت: در 
استان گلستان سه هزار و ۳۷۱ بنگاه مشاور املاک وجود 
دارد که تا کنون از هزار و ۷۱۱ بنگاه بازدید شده است. در 
این بازرسی ها ۵۵ بنگاه مشاور املاک بدون پروانه کسب 

شناسایی و ۱۴۸ واحد صنفی متخلف پلمب شدند. 
مهدی ملک اظهار کرد: از ابتدای فعالیت کارگروه تنظیم 
و کنترل بازار املاک و مستغلات تا کنون بنگاه های مشاور 
املاک متخلف دو میلیارد و ۴۲۸ میلیون تومان جریمه 

نقدی شده اند. 
مهدی ملک افزود: کارگروه تنظیم و کنترل بازار املاک و 
مستغلات با هدف ساماندهی بازار اجاره و مسکن همزمان 
با شروع فصل نقل و انتقالات در گلستان تشکیل شد.  او 
افزود: اعضای این کارگروه در سه سطح صنفی، تعزیراتی و 
حکومتی و همچنین اطلاعاتی از بنگاه های مختلف استان 

بازدید می کنند. 

چراغ های خاموش پارک 
پارک جنگلی نازی آباد شب ها چراغ های آن خاموش است 
و آنقدر تاریک است که اگر اتفاقی هم در این پارک بیفتد 
کسی متوجه نمی شود. از مسئولان منطقه تقاضا داریم که 

چراغ های این پارک را شب ها خاموش نکنند. 
محمد زاده از تهران 

گرانی
مردم از گرانی مایحتاج شان گلایه مندند و واقعا از اینکه 
قدرت خرید بسیاری از اقلام ضروری را ندارند، از مسئولان 

گلایه مندند. چرا فکری برای تعدیل قیمت ها نمی شود؟ 
شکری از تهران

آسفالت
مسیر جاده قدیم امامزاده هاشم به سمت رشت واقعا 
وضع اسفناکی دارد و هیچ خط  کشی در این محدوده دیده 
نمی شود. این محدوده پر از چاله است و رانندگانی که از جاده 
قدیم عبور می کنند با مشکلات فراوانی روبه رو می شوند. از 

مسئولان تقاضا داریم که به این جاده هم سری بزنند. 
ملکی از تهران

آلودگی صوتی 
متاسفانه در برخی از مناطق تهران، مغازه های پرسر و صدا 
و کارگاه های فنی فعالیت دارند که باعث ایجاد مزاحمت برای 
ساکنان مناطق و آلودگی صوتی می شوند. این موضوع تاکنون 
به طور جدی رسیدگی نشده است. از شهردار محترم تهران 
تقاضا داریم با توجه به آلودگی صوتی که نارضایتی شهروندان 

را به دنبال دارد، تمهیداتی بیندیشند. 
حبیبی از تهران

آرمان ملی: این روزها آلودگی هوای تهران و سایر 
کلانشهرها و غیر کلانشهرهای ایران علاوه بر اینکه انواع و اقسام 
بیماری های تنفسی و غیر تنفسی را برای استشمام کنندگان به 
دنبال داشته، به  زمینه ای برای بحث و جدل های مردان و زنان 
سیاست هم بدل شده؛ چانه زنی در این خصوص که من در دوره 
خود بیشتر کار کرده یا می کنم یا تایید و تکذیب های افراد هم مرام 
و غیر هم مسلک و حزب و دسته و گروه.  برای نمونه همین دیروز 
معصومه ابتکار، رئیس پیشین سازمان محیط زیست و نیز معاون 
ریاست جمهوری در دولت حسن روحانی در صفحه ایکس خود 
خطاب به افرادی که گفته شده با شدت گرفتن آلودگی هوا به او 
حمله لفظی کرده اند نوشته که خودتان چه کار کردید و توضیح 
داده که با »تلاش هایی که از نیمه سال ۹۲ برای کاهش آلودگی هوا 
شروع شد، تدریجا به کاهش ر وزهای ناسالم انجامید« ما این کارها 
را کردیم؛ حذف بنزین پتروشیمی، عرضه بنزین و گازوئیل یورو۴، 
کاهش مصرف مازوت، ارتقای معاینه فنی و استاندارد خودروها، 
سختگیری در پایش صنایع و ارتقای استانداردهای صنایع، تلاش 

برای تصویب و اجرای قانون هوای پاک و…
یا در روزهای اخیر برخی مدیران شهری و اعضای شورای شهر، 
خلاف روال گذشته، به مواردی از مازوت سوزی اشاره کردند و 
مهدی پیرهادی، عضو کمیسیون سلامت شورای شهر تهران با نام 
بردن از دو نیروگاه در تهران گفت که اینها مازوت سوزی می کنند 
و بعد از آن هم بحث هایی مطرح شد که این دو نیروگاه در خود 
تهران هستند یا نه در اطراف آن هستند و دودشان به چشم تهران 
می رود و روز گذشته هم میثم سعیدی، مدیرکل روابط عمومی 
سازمان حفاظت از محیط زیست، به تسنیم گفت: آن دو نیروگاهی 
که دوستان شورای شهر گفتند، یکی در قزوین و یکی در کرج، 
مازوت سوزی نداشته اند و بعد هم توضیح داد که جز نیروگاه بعثت، 
هیچکدام از نیروگاه ها امکان مازوت سوزی ندارند. پایگاه خبری 
رکنا، در گزارشی توضیح داده که »در بازدید از خبرنگاران حوزه 
محیط زیست در بازدیدی حضوری از نیروگاه های تهران از عدم 

مازوت سوزی در این نیروگاه ها اطمینان حاصل کردند.«
در این میان برخی نمایندگان مجلس و مسئولان و کارشناسان 
و غیر کارشناسان دیگر هم به بررسی دلایل آلودگی هوا از 
سوخت های فسیلی و بنزین آلوده و فرسودگی اتومبیل ها و استفاده 

زیاد مردم از وسایل حمل و نقل شخصی هم یاد می کنند برای نمونه 
و در تازه ترین واکنش، قدرت ا... حمزه شلمزاری، نماینده مجلس 
گفته: آلودگی هوا نتیجه انتخاب های بی تخصص و رابطه ای است. 
روسیه، چین و کشورهای همسایه آماده اند با تهاتر به ما خودروی 

استاندارد بدهند. در واقع تهاتر به نفع همه کشورهاست. 
دلیل آلودگی هوا هرچه باشد و مقصر هر که، این مردم و البته 
خود مسئولان هستند که دارند تاوان می دهند و هر روز با اخبار 
جدید از تاثیر بد این ذرات ریز آلاینده بر بدن خود می هراسند؛ 
جدیدترین نظر پزشکی اینکه آلودگی هوا باعث بالا رفتن فشار 

خون می شود!
   آلودگی هوا ناشی از مصرف سوخت فسیلی است نه 

مازوت سوزی
رئیس مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان حفاظت محیط 
زیست با تاکید بر اینکه آلودگی هوا ناشی از مازوت سوزی نیست، 
اظهار کرد: در نیروگاه های تهران به هیچ وجه مازوت سوزی رخ 
نمی دهد.  داریوش گلعلیزاده صبح دیروز در نشستی خبری که 
در اداره کل محیط زیست استان تهران پیش از بازدید خبرنگاران 
از نیروگاه بعثت برگزار شد، گفت: مطالبی مبنی بر اینکه علت 
آلودگی هوای تهران مازوت سوزی است، مطرح شد که نادرست 
است. مخزن مازوت نیروگاه بعثت از سال ۱۳۹۱ با حکم قضائی 
پلمب است البته اگر هم پلمب نبود، به این دلیل که این نیروگاه 
داخل شهر است، مازوت استفاده نمی شد. او با بیان اینکه اگر 
مازوت مصرف شود، به خوبی قابل مشاهده و تشخیص است، ادامه 
داد: نیروگاه منتظرالقائم کرج هم تاکنون صرفا گاز مصرف کرده و 
به هیچ وجه مازوت نسوزانده است و این کار را نخواهد کرد. رئیس 
مرکزملی هوا و تغییراقلیم سازمان حفاظت از محیط زیست اضافه 
کرد: در اصفهان هم دو نیروگاه داریم که امسال مازوت سوزی 
نداشته اند. نیروگاه شازند استان مرکزی هم مازوت مصرف نکرده 

است. 
گلعلیزاده تاکید کرد: نیروگاه ها عامل آلودگی هوا نیستند و هر 
سال زمانی که با وارونگی دما مواجه می شویم، شاخص کیفیت هوا 

در شرایط ناسالم قرار می گیرد. 
او با اشاره به قانون هوای پاک اظهارکرد: بسیاری از تکالیفی که 
در قانون هوای پاک درج شده است، در قوانین دو دهه گذشته نیز 

وجود داشت. از جمله این قوانین می توان به قانون توسعه حمل 
و نقل عمومی در مدیریت سوخت اشاره کرد که در صورت اجرا 
بسیاری از مشکلات در قانون هوای پاک و انباشت تکالیف دیگر به 
وجود نمی آمد. برخی از این قوانین مربوط به مبحث ناترازی انرژی 
است و در صورت اجرایی شدن آن دیگر ناترازی انرژی نداشتیم. 
کیفیت سوخت نیز بهتر می شد.  به گفته رئیس مرکزملی هوا و 
تغییراقلیم سازمان حفاظت محیط زیست ۹۴ درصد از انرژی 
کشور مبتنی بر مصرف سوخت های فسیلی است. ایران از نظر 
شدت مصرف سوخت های فسیلی در دنیا رتبه اول را دارد و این 
وضعیت بسیار نگران کننده است. با توجه به مصرف حجم زیادی 
سوخت فسیلی، در نیمه دوم سال که شرایط وارونگی دما و یا 
سکون دمایی رخ می دهد، کلانشهرها دچار آلودگی هوا می شوند 
و منشا این آلودگی ها مازوت سوزی نیست.  او افزود: امروزه تعداد 
خودروهای تک سرنشین افزایش یافته است. در این شرایط توسعه 
حمل و تقل عمومی می تواند بر کاهش مصرف سوخت تاثیر مثبتی 
داشته باشد چراکه اگر وسایل حمل و نقل عمومی در مسیر و در 
نزدیکی محل سکونت و کار افراد باشد همچنین ظرفیت مناسبی 

داشته باشد مردم می توانند با آسایش بیشتری تردد کنند. 
   ۳ هزار نفر با مشکلات تنفسی راهی مراکز درمانی 

شدند
زمان مطالعه این گزارش ممکن است هوا آلوده نباشد اما این 
رفع آلودگی ها موقتی هستند و هر آن احتمال بازگشت آلودگی 
وجود دارد و این بحث عدم رسیدگی اصولی به مشکلات و پشت 
گوش انداختن آن ها را گوشزد می کند. اما بد نیست در پایان به یک 
آمار از تاثیرات آلودگی هوا اشاره شود با این توضیح که »معاون 
درمان دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز گفت: به دلیل 
آلودگی هوا سه هزار نفر با مشکلات تنفسی راهی مراکز درمانی 
شدند.« میثم معزی معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی جندی 
شاپور اهواز روز گذشته در جمع خبرنگاران گفت: از ابتدای هفته تا 
روز سه شنبه بیش از سه هزار نفر به علت مشکلات تنفسی و قلبی به 

بیمارستان ها و مراکز درمانی این دانشگاه مراجعه کردند. 
او افزود: در روز گذشته نیز بیش از ۶۵۰ نفر به مراکز درمانی 
شهر های زیر پوشش دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز 

مراجعه کردند. 
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استان ها

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

 هشدار سازمان بازرسی
 به محیط زیست

سازمان بازرسی کل کشور، معاون تولیدی 
سازمان بازرسی طی نامه ای به سازمان 
حفاظت از محیط زیست به عنوان دستگاه 
ناظر بر اجرای قانون هوای پاک، نسبت به 
مغفول ماندن اقدامات زیربنایی در اجرای 
قانون هوای  پاک هشدار داد. در این نامه 
اشاره شده؛ با وجود این که در مواد )۸(، )۱۱(، 
)۱۲( و )۱۸( قانون فوق الذکر تکالیفی برای 
وزارتین نفت و صنعت، معدن و تجارت در 
راستای بهبود وضعیت تولید سوخت فسیلی 
و بهبود کوره های احتراقی »نیروگاه ها، صنایع 
و خودروها« تعیین گردیده؛ لیکن کماکان در 
این خصوص اقدام اجرایی مؤثری به عمل 
نیامده است. در ادامه آمده است؛ در قانون 
مذکور علاوه بر تبیین وظایف دستگاه های 
اجرایی در بهبود تولید و استفاده از سوخت 
فسیلی؛ به موجب ماده )۱۹( قانون هوای 
پاک، وزارت نیرو مکلف به توسعه، تولید و 
عرضه انرژی های تجدیدپذیر بوده، به نحوی 
که حداقل ٪۳۰ افزایش سالانه ظرفیت مورد 
نیاز برق کشور از انرژی های تجدیدپذیر 
تأمین شود که این مهم تاکنون به نحو 

شایسته محقق نشده است.

ممنوعیت ارائه تسهیلات بانکی 
به مشمولان غایب 

سردار تقی مهری در همایش سراسری 
سازمان وظیفه عمومی فراجا که با حضور 
جانشین فرمانده فراجا برگزار شد، گفت: 
سبک مدیریتی سازمان وظیفه عمومی 
در سراسر کشور سبک خدمتگزاری به 
مشمولان و خانواده های آنان است. هدف 
از  اجرای این همایش اجرای بهتر قوانین 
نظرات  نقطه  از  بهره مندی  مقررات،  و 
کارشناسی معاونان در استان ها، احصاء و 
چاره اندیشی برای رفع نقاط ضعف و تقویت 
نقاط قوت و درنهایت برنامه ریزی برای ارائه 
خدمات بهتر در سال ۱۴۰۳ است. رئیس 
سازمان وظیفه عمومی فراجا با بیان اینکه 
از ابتدای انقلاب اسلامی در سال ۵۷ تاکنون 
حدود ۱۸.۵ میلیون نفر از جوانان کشور 
برای تامین امنیت کشور به نیروهای مسلح 
اعزام شده اند، افزود: مهم ترین ماموریت 
اعزام  و  تامین  عمومی  وظیفه  سازمان 
کارکنان وظیفه به سازمان های نیروهای 
مسلح است و در این راستا تاکنون ۸۵ درصد 
از موالید ذکور کشور وضعیت خدمتی خود 
را تعیین تکلیف کرده اند. مهری با بیان اینکه 
در هشت ماهه اخیر یک میلیون و ۲۰۰ 
هزار معافیت تحصیلی صادر شده است، 
گفت: از دیگر ماموریت های سازمان وظیفه 
عمومی رسیدگی به درخواست های معافیت، 
خروج از کشور، صدور کارت های معافیت و 
پایان خدمت و استعلام درخواست هاست. 
او ادامه داد: از اهداف مهم سازمان وظیفه 
هوشمندسازی  سطح  ارتقای  عمومی 
خدمات به مشمولان و خانواده های آنان 
در بستر اینترنت است. در همین راستا نیز 
از ابتدای سال تاکنون چهار میلیون خدمت 
الکترونیکی در سازمان وظیفه عمومی در 
سراسر کشور به مشمولان و خانواده های 
آنان ارائه شده است. همچنین یکی دیگر از 
خدمات سازمان وظیفه عمومی ارائه خدمات 
مشاوره ای از طریق سامانه تلفنی سازمان 
به شماره ۰۹۶۴۸۰ است و در هشت ماهه 
اخیر حدود ۳۴۰ هزار مشاوره به مشمولان 
و خانواده های آنان ارائه شده است. رئیس 
سازمان وظیفه عمومی فراجا ادامه داد: از 
ابتدای سال تاکنون با پیگیری های  صورت 
گرفته در قرارگاه احضار و اعزام و برقراری 
ارتباط سیستمی با سازمان تامین اجتماعی 
در شناسایی مشمولان غایب، افزایش ۴۰ 
درصدی اعزام به خدمت مشمولان غایب به 
مراکز آموزشی را داشته ایم. همچنین با ایجاد 
ارتباط الکترونیکی با بانک مرکزی، مشمولان 
غایب امکان بهره مندی از تسهیلات بانکی را 
نخواهند داشت و کلیه پلیس های تخصصی 
به اطلاعات مشمولان غایب دسترسی داشته 
و این افراد به صورت سیستمی به وظیفه 

عمومی معرفی می شوند.

آغاز فعالیت واحدهای 
کنترل کنار جاده ای 

مدیر عامل ستاد معاینه خودروهای تهران 
تاکید کرد: ناوگان سنگین به علت فرسودگی 
و عدم پایداری در حفظ شرایط مورد تایید در 
مراکز معاینه فنی، نیاز به کنترل مضاعف در 
سطح شهر دارند. شادی مالکی، مدیر عامل 
ستاد معاینه فنی در خصوص دلایل اجرای 
این طرح با تشدید آلودگی هوا در شهر تهران 
توضیح داد: بنا بر آخرین سیاهه انتشار 
شهرداری تهران منابع متحرک در تولید 
آلاینده های گازی سهم ۸۳ درصدی و در 
تولید ذرات معلق سهم ۶۱ درصدی دارند 
که با توجه به سهم عمده این منابع در ایجاد 
آلودگی شهر تهران اجرای طرح هایی برای 
پایش مستمر این ناوگان مورد نیاز است. در 
همین راستا این ستاد در برنامه ای مشترک با 
پلیس راهور تهران بزرگ نسبت به راه اندازی 
مجدد واحدهای کنترل کنار جاده ای جهت 
پایش وضعیت آلایندگی خودروهای سنگین 

و سبک اقدام نموده است.

دلیل آلودگی هوا هرچه باشد و مقصر هر که، این 
مردم و البته خود مسئولان هستند که دارند 
تاوان می دهند و هر روز با اخبار جدید از تاثیر بد 
این ذرات ریز آلاینده بر بدن خود می هراسند؛ 
جدیدترین نظر پزشکی اینکه آلودگی هوا باعث 
بالا رفتن فشار خون می شود!

وزیر علوم با تاکید بر اینکه دولت برای 
بخش آزمون های سازمان سنجش آموزش 
کشور هزینه ای صرف نمی کند، گفت: این 
سازمان مجبور است هزینه های پرسنلی و 
سایر خدمات خود را از طریق هزینه آزمون ها 
تامین کند.  محمدعلی زلفی گل با حضور در 
مرکز ارتباطات مردمی نهاد ریاست جمهوری 
به شکل برخط به سوالات و دغدغه های 

دانشجویان، اساتید و کارمندان پاسخ داد. 
در این جلسه وزیر علوم در پاسخ به علت 
افزایش هزینه آزمون های ورودی دانشگاه ها 
از سوی سازمان سنجش آموزش کشور گفت: 
دولت ردیف بودجه عمومی سازمان سنجش 
آموزش کشور را به حداقل ممکن رسانده است 
و می گوید خود سازمان هزینه ها را پرداخت 
کند.  او در ادامه تصریح کرد: با توجه به اینکه 
هزینه سازمان سنجش آموزش کشور متعدد 
است، افزود: این هزینه ها شامل هزینه های 
هوایی، طراحی سوال، قرنطینه طراحان 
سوال، به روزسازی تجهیزات، هزینه های 
پرسنلی و... است؛ به این جهت این سازمان 
از طریق هزینه آزمون ها مجبور به تامین و 
پرداخت هزینه های خود است.  زلفی گل 
تاکید کرد: سازمان سنجش آموزش کشور 
به دنبال کسب درآمد نیست؛ بخشی زیادی 
از درآمد های این سازمان صرف هزینه های 
پرسنلی و بخشی نیز صرف کمک به تامین 
و تجهیز دستگاه های آن می شود. البته میزان 
تورم هزینه های آزمون های سازمان سنجش 
آموزش کشور قابل مقایسه با تورم جامعه 
نیست؛ چرا که تورم جامعه بر اساس اقلام و 
خدمات خاص عمومی محاسبه می شود.  او در 
پاسخ به درخواست یکی از دانشجویان دوره 
دکتری مبنی بر اجرای قانون ۲۰ درصدی 
سهمیه جذب استعداد های درخشان در 
دانشگاه ها تاکید کرد: دانشجویان نخبه پس 
از فارغ التحصیلی می توانند در صورت برنده 

شدن در طرح شهید شهریاری بنیاد ملی 
نخبگان، بر اساس رشته تحصیلی متقاضی 
جذب در وزارت های علوم و بهداشت و دانشگاه 
آزاد اسلامی باشند. پس از این درخواست نامه 
این متقاضیان به هفت دانشگاه معرفی می شود 
تا یکی از این دانشگاه ها خارج از فرآیند فرد 

متقاضی را جذب کند. 
   استقبال دانشگاه ها از جذب افراد و 

نخبه های جوان
زلفی گل خاطرنشان کرد: دانشگاه ها 
معمولا از جذب افراد و نخبه های جوان 
استقبال می کنند، اما باید توجه داشت که 
پذیرش قبل از فارغ التحصیلی دانشجویان 
دکتری امکانپذیر نیست.  وزیر علوم همچنین 
در پاسخ به انتقاد یکی از دانشجویان دانشگاه 
پیام نور نسبت به نیمه کار گذاشتن برخی 
پروژه های عمرانی این دانشگاه از جمله واحد 
پیام نور در شهرستان اسلامشهر تصریح 
کرد: با توجه به این که دانشگاه پیام نور در 
دوره ای توسعه نامتوازنی داشته است در 
حال حاضر صد ها هزار عضو هیات علمی و 
کارمند این دانشگاه به دلیل این که واحد های 
دانشگاه دانشجو ندارند به دانشگاه های دیگر 
از جمله دانشگاه های فرهنگیان منتقل 
می شوند؛ بنابراین توسعه واحد های پیام 
نور جزو اولویت های ما نیست و ما حتی 
در برخی استان ها اعضای هیات علمی و 
پرسنل دانشگاه را منتقل کرده ایم.  او در 
ادامه تاکید کرد: با توجه به برنامه ای که 
در دست داریم قرار است دانشگاه پیام نور 
رشته هایی را داشته باشد که بتواند به صورت 
غیرحضوری و دورخوان به دانشجویان 
ارائه دهد. اما ساختمان نیمه تمام دانشگاه 
پیام نور در اسلامشهر را تلاش می کنیم 
در صورت امکان به آموزشکده فنی تبدیل 
شود تا فارغ التحصیلان آن بتوانند وارد بازار 

کار شوند. 

عضو شورای عالی جوانان و نماینده 
سه  گفت:  اسلامی،  شورای  مجلس 
درصد ازدواج ها منجر به طلاق می شود. 
امیرحسین بانکی پور در مراسم رونمایی 
از سامانه ملی مشاوره و آموزش ازدواج هم 
راه و تجلیل از مدیران برتر مراکز تخصصی 
مشاوره ازدواج و خانواده وزارت ورزش و 
جوانان، اظهارکرد: برخی افراد اعدادی را 
به غلط درباره نرخ طلاق ارائه می دهند. ۲۴ 
سال قبل من پیشنهاد دادم به جای بحث 
بر روی نسبت رشد ازدواج و طلاق، نسبت 
ازدواج و طلاق را در نظر بگیریم تا بتوانیم 

شهرها و استان ها را مقایسه کنیم. 
به گزارش ایسنا، او تاکید کرد: اما آن 
زمان تاکید کردم که این به آن معنا نیست 
که وقتی اسم نسبت ازدواج و طلاق می آید 
فکر کنیم مثلا اگر نسبت ازدواج و طلاق 
سه به یک شد یعنی یک سوم ازدواج های 
ما به طلاق منجر می شود؛ این تعبیر غلط 
است. الان محکم می گویم که سه درصد 

ازدواج های ما به طلاق منجر می شود. 
 این نماینده مجلس تاکید کرد: ازدواج از 
بین مجردها و طلاق از بین متاهل ها است 
بنابراین این دو مولفه را نمی توان با هم در 
نظر گرفت. طلاق برای ازدواج سال های 
گذشته و ازدواج برای آمار ازدواج های 
امسال است. برای بیان نرخ طلاق باید تعداد 
زنان مطلقه را با زنان ازدواج کرده مقایسه 
کنیم که در این صورت عدد به دست آمده 

سه درصد است. 
آماری از تعداد مجردان  بالای ۳۰ سال

این عضو شورای عالی جوانان با بیان 
اینکه عدد های نگران کننده ای در حوزه 
ازدواج جوانان داریم، توضیح داد: نسبت 
ازدواج و طلاق ما در حال نزدیک شدن به 
هم هستند. ۳۰ سال قبل نسبت ازدواج به 
طلاق ما ۱۶ به یک بود اما الان این نسبت 

سه به یک شده است و این امر نگران کننده 
است.   او خاطر نشان کرد: حدود دو میلیون 
و ۲۰۰ دختر بالای ۳۰ سال مجرد و حدود 
دو میلیون و ۵۰۰ پسر مجرد بالای ۳۰ سال 

داریم. این آمار نگران کننده است. 
 بانکی پور در بخش دیگر سخنان خود 
درباره موارد تصویب شده در لایحه برنامه 
هفتم که معطوف به حوزه ازدواج می شود، 
تصریح کرد: قبلا در قانون جوانی جمعیت 
برای زوج های نابارور تعیین کردیم که تمام 
هزینه درمان های ناباروری را بیمه متقبل 
شود، اکنون حدود ۹۰ درصد هزینه ها در 
مراکز دولتی و حدود ۵۰ درصد هزینه ها در 
مراکز خصوصی را بیمه می دهد، اما دختران 
بالای ۳۰ سال نگرانند که در صورت تاخیر 
ازدواج فرزندآوری برای آنها سخت می شود. 
او خاطر نشان کرد: در همین راستا در 
برنامه هفتم مصوب کردیم که دختران 
بالای ۳۰ سال بتوانند برای فریز تخمک 
خود از »بیمه« استفاده کنند. این امر 
استرس و نگرانی دختران بالای ۳۰ سال 
ما را کاهش می دهد، این اقدام از بعد از عید 

انجام می شود. 
 بانکی پور افزود: در حوزه ساماندهی 
مراکز مشاوره نیز مصوبه ای در برنامه هفتم 
داشتیم که می تواند تاثیر مثبتی داشته 

باشد. 
 این عضو شورای عالی جوانان با بیان 
اینکه در کل وضعیت ازدواج در کشور ما در 
این چند سال تغییر جدی نکرده است، ادامه 
داد: میانگین سن ازدواج دختران و پسران 
در ۲۰ سال گذشته تغییری نکرده است و 
برای دختران ۲۴ سال و برای مردان ۲۷.۵ 
سال بوده است. در حال حاضر در رنج سنی 
۲۰ تا ۳۵ سال، دو سوم دختران ما متاهل 
هستند. حرمت خانواده هنوز در ایران حفظ 

شده است. 

وزیر علوم نسبت به افزایش هزینه ثبت نام کنکور واکنش نشان داد

سازمان سنجش مخارج خود را   از آزمون ها تامین می کند!
این آمار نگران کننده است؛ 

نزدیک 5 میلیون مجرد بالای 30 سال داریم

آلودگی هوا  زمینه ای برای بحث و جدل های مردان و زنان سیاست هم بدل شده،

ابتـکار: خودتان چه کار کردید!
یک نماینده مجلس: چین و کشورهای همسایه 

آماده اند با تهاتر به ما خودروی استاندارد بدهند


